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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

  VI.  Saziv  

Prolećna sesija  

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  
Sednica br. 18  
Zgrada Skupštine, sala  N - 302 

Priština,  13. juni 2018, u  10:00 časova  
 

 

Z A P I S N I K 

 

Na sednici su učestvovali: Besa Baftiu, Enver Hoti, Miljana Nikoliq, Fatmire Mulhaxha- 
Kollçaku, Haxhi Avdyli, Naser Rugova, Flora Brovina, Bekim Haxhiu i Time Kadrijaj.  

 
Odsutni: Faton Topalli i Fikrim Damka.   
 

Pozvani:  Fatmir Tasholli, Skënder Lushtaku, Hysen Ajeti, Ndue Kalaj, Sylejman Meta i Shaban 
Kelmendi, predstavnici  sindikalnih  udruženja, zaštitnice  prava penzionera,  Rexhep Kaqurri, 

Musli Mehaj i Gëzim Hodolli, predstavnik  Instituta rada Obilić.  
 

Drugi učesnici: Ardiane Hasani-KDI, Rita Nushi-KDI i  medija. 

 
 

Sednici je predsedavala, Besa Baftiu, predsednica Komisije.   
 
          

DNEVNI RED  
 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica  održanih  08.05.2018 i 30.05.2018; 

3. Susret sa predstavnicima sindikalnih udruženja, zaštitnice  prava penzionera; 

4. Susret sa predstavnikom instituta  medicine rada - Obilić; 

5. Razno.  

 
1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmene.  
 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica  održanih  08.05.2018 i 30.05.2018 

 
Zapisnici  sa sednica održanih  08.05.2018 i  30.05.2018, usvojeni su bez primedbe. 
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3. Susret sa predstavnicima sindikalnih udruženja, zaštitnice  prava penzioner 
 

Predsednica -  je rekla da smo danas pozvali predstavnike sindikalnih udruženja,  zaštitnici prava 
penzionera, koji su podneli  njihove zahteve  za  susret sa  Komisijom  kako bi  izrazili njihove 

zabrinutosti u vezi sa Zakonom o penzijskim šemama finansiranim od strane države, kao i 
zabrinutosti u vezi sa statusom penzionera na Kosovu, koji nije rešio probleme  penzionera  koji 
su dali doprinos dug period. Ovo pravo njima je  kršena. Njihovi zahtevi su pravedni, s toga 

molim  da prezentirate  vaše zabrinutosti i zahteve  pred Komisijom.  
 

Sylejman Meta -  predsednik federacije Sindikata penzionera i invalida rada Kosova – FSFIRK, 
je rekao da do sada nismo  imali  potreban tretman  kao penzioneri za ove 20. godina. Maja 
meseca 2018. godine, razgovarao sam i sa ministrom MRSS-a o pitanju statusa  penzionera na 

Kosovu. Mi kao federacija od početka izrade Zakona o šemama finansiranim od strane države bili 
smo protiv toga  u svim mogućim načinima. Naši stručnjaci su konstatovali mnoge nedostatke i 

da nije kompatibilan ni sa državama regiona ili Evrope. Takođe nisu uzeti u obzir  predlozi 
federacije  date tokom javne diskusije. Zakon o  penzijskim šemama finansiranim od strane 
države ima  nedostatke  čak i diskriminirajući a posebno član 8 stav 6. Ovim povodom molimo  

parlamentarnu Komisiju da preduzme  sve potrebne mere   ispunjavajući našeg predloga. Da se 
priznaje radni staž svih radnika  proteranih sa posla na osnovu diskriminatorskih Zakona  Srbije 

od 90-ti do 99-tih godina sa prinudnim merama. Povodom privatizacije priznaje se pravo radnika 
koji su radili  u zadnje tri godine. Šta to znači  jer radnicima nakon  prinudnih mera pripada pravo  
za  20%, dok radnicima proteranih  na nasilan način ne pripadaju ova prava. To je dvostruko 

diskriminisanje za radnike i veoma štetan za Kosovu i njene asete.  
 

Ndue Kalaj – nezavisni sindikat administracije Kosova – NSAK,  je rekao da smo mi vama 
izvestili u pisanoj formi  o našim zabrinutostima u vezi Zakona o penzijskim šemama 
finansiranim od strane države. Od 2015. godine osnivali smo  stručnu  komisiju za analiziranje 

ovog zakona, došli smo do zaključka da je ovaj Zakon  ima  diskriminatorsku sadržinu i zahtevali 
smo od Narodnog advokata da se vodi istraga  o kršenjima  ljudskih prava  i diskriminaciji  prema 

članu 8, stav 6. Mi smo izrazili naših zabrinutosti kako je moguće da Kosovo pretendira  da bude 
primljena u Evropi i u ovom slučaju putem Zakona diskriminiše svoje građane. Ovaj zakon u 
članu 8. je omogućio ne ravnopravno tretiranje zaposlenih  tokom 90-tih godina. Vi treba 

eliminisati ove diskriminatorske elemente i da je isti zakon  kontradiktoran. Odredbe člana 8. 
priznaje im 10. godina radnog staža svim onima koji su  radili nakon oduzimanja autonomije 

Kosova. Dok druga kategorija koja dobije iz  ove odredbe  je kategorija zaposlenih  90-tih godina 
radnicima obrazovanja i zdravstva, kojima se priznaje  ali bez  plaćanja doprinosa 10. godina 
radnog iskustva, dok kategorija koja se  diskriminiše ovom odredbom  je kategorija zaposlenih 

90-tih godina  koji su nasilno proterani  sa radnog mesta  i oduzimanja autonomije Kosova, znači 
vođenja prinudnih mera, kao i donošenja diskriminatorskih zakona. Kao što ste informisani  

Narodni advokat  je ocenio da odredba člana 8. ima diskriminatorsku sadržinu  ne primenjiva je u 
praksi  i preporukom je zahtevao  da se promeni ovaj zakon otklanjajući diskriminatorska i  
konfuzna obeležja usklađivanjem sa odredbama člana 3 Ustava Kosova koji građanima garantuje 

jednaka prava. S toga zahtevamo da se što pre  preduzimaju mere za  promenu ovog zakona. 
Ukoliko ne budu preduzete konkretne mere mi ćemo izvestiti ambasadore zemalja  kuinta da 

Kosovo diskriminiše svoje građane preko zakona i da ćemo  optužiti Vladu i Skupštinu za kršenje 
ljudskih prava.  Vrlo brzo ćemo protestovati pred Vladom i pred Skupštinom.  
 

Hysen Ajeti – predsatavnik sindikata  bivše policije Kosova je rekao da i mi zahtevamo  da se što 
pre menja član 5., stav 6. ovog Zakona koji je diskriminatorski. Imamo ljude koje dobijaju 75 € u 
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penziji  mada su  radili dugovremena i nisu ispunili  radni staž za 15. godina idu u penziju sa 75. 
€. i radnicima zdravstva ne priznaje se  svima ovaj staž mada piše u zakonu. izraz drugima.  

Postoji sumnje da se  zloupotrebi ovaj stav znači da postoje  favorizacije za pojedine osobe. Mi 
imamo dve preporuke  Narodnog advokata i za  sindikat bivše policije i za  sve kategorije. S toga 

vas molimo da postupite što pre  radni amandamentiranja  ovog zakona.  
 
Shaban Kelmendi -  federacija  penzionera Kosova  je rekao da je rečeno sve u pogledu  zakona 

o penzijskim šemama finansiranim od strane države da je diskriminatorski. Međutim ja ovde hoću 
izraziti moju zabrinutost  u pogledu  odluke iz Strasbura i preporukama Skupštine Kosova. 

Skupština je donela preporuke  da MRSS da formira državnu Komisiju  za prikupljanje podataka 
za penzionere i za dostavljanje istih u Strazburu.  Komisija je pripremila sve podatke i dostavila u 
Ministarstvu. Ministar je bio g. Nenad Rašić. Predlog Komisije je bio da se formira  penzijski 

fond. Beleške trebalo bi da se dostavljaju  sudu u Strazburu, u komisiji za nadgledanje  
sprovođenja odluke Strazburu. Ministarstvo  nije obavilo svoje obaveze. Komisija u Beogradu za 

sprovođenju odluke u Strazburu je dobila podatke,  listu  penzionera. Ministarstvo  nama je dalo 
podatke za procesiranje dalje  s obrazloženjem da nismo mi ovlašćeni. Strazbur je doneo tri 
odluke. Odluku za  plaćanje penzija za period  od vremena kada su  oduzeli sredstva, kao i  Srbija 

kažnjena sa  10 000 € za svakog penzionera. Druga odluka obavezuju Srbiju da nadoknadi   130 
000  radnika proteranih  nasilno sa posla. Treća odluka  da obavezuju Srbiju da plaća štednju koju 

su imali građani po raznim bankama u to vreme. Republički fond Srbije je zatražio od UNMIK -a 
da dostavlja podatke za penzionere. UNMIK je zatražio  NRSS – a da dostavljaju podatke  a ista 
nije dostavila. Kosovo traži od Srbije da transferiše sredstva u budžetu Kosova, Srbija nema 

nikakav dug prema budžetu Kosova,  ali prema građanima, penzionerima.  Mi smo  tužili   
Kosovu – Ministarstvu  u sudovima zbog ne pružanja potrebnih  informacija za penzionere. 

Sudije obavezao Ministarstvu da dostavlja  podatke  kako bi  procesirali dalje. Zakon o penzijama  
potrebna je uskladiti i osnivati penzijski fond na Kosovu. Mi imamo dva zahteva  jednog da se 
formira penzijski fond i da se vraćaju sredstva iz penzijskog fonda Srbije.  

 
Flora Brovina  - je rekla  da mi podržavamo  zahteve sindikata i ovom prilikom se distanciram  

od politike penzionisanja koja se vodila na Kosovu jer je bila od početka diskriminatorska. 
Imajući u vidu  mišljenje stručnjaka koji nisu upoznali pitanje Kosova i upravo iz Švedske koji su 
uticali  na izradu  prvih zakona za penzije. Penzioneri od tada do danas su  diskriminisani. Tada 

sam rekao ministru MRSS-a da je ovaj zakon  diskriminatorski jer favorizuje one koje su  bili 
osvajači, dok krši prava radnika isključenih sa posla. Ja sam od prvih lekara koja sam  isključena 

sa posla na nasilan način od  policijskih snaga Srbije. Mi moramo  zajedno da radimo da se  ova 
tema raspravlja i u Skupštini i da je ovo garantovano pravo i od strane  suda iz Strazburu koja 
treba da se realizuje.  Vi kao sindikat treba izraziti vaše zabrinutosti i kod predsednika Kosova po 

ovom pitanju.   
 

Fatmire Kollçaku  - je rekla da se ova tema raspravlja od 2004. godine. Država dobije obaveze 
za svoje građane. Slovenija ovo pitanje je rešila, a zatim u razgovorima sa Srbijom je rešila sve 
sporove. Ovaj član više je  diskriminatorski. Niko samovoljno nije napustio posao, ali su  

proterani na nasilan način. Ne treba favorizovati jedino  kategoriju obrazovanja i ja sam bila 
angažovana u Udruženju Majka Tereza i danas ne uživamo ovo pravo. Postojećim sistemom, kao 

što je trust, vrlo teško je prikupiti sredstva kada budeš penzionisan i da živiš dostojanstveno. 
Ovom prilikom država je ona koja odlučuje kakav sistem će uzeti  za buduće generacije,  za 
generaciju u ovom  prilikom treba da važi načelo solidarnosti. Što se tiče odluka Suda iz 

Strazburu, država treba da se angažuje da preduzme mere da se sprovode pomenute sudske odluke 
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i građani da uživaju svoja prava. Treba preispitati i zakon  i da im se priznaje građanima penzijski 
staž.  

 
 

Enver Hoti  - vi ste naglasili g. Meta da smo imali  dogovor pre  kampanje izbora  kako bi  
prikupili glasove a zatim ste zaboravili ovaj sporazum. Dok g. Kelmendi, je rekao  da odluka suda 
iz Strazburu je sprečena zahvaljujući razgovorima koji se vode u Briselu, vaš predstavnik 

sindikata okrivljuje određene osobe  iz političkih stranaka i tim povodom skoro smo svi krivi za 
ovo pitanje. Treba postojati politička volja šefova političkih stranaka da se promeni ova odredba 

koja je diskriminatorska. Ono što radi  MRSS u reformi penzijskih šema trebalo bi da se svi 
angažujemo i dajemo naš doprinos. Ja mogu garantovati da ćemo snažno raditi  u vezi  promena 
ovog zakona. Ja sam primetio  da sindikati nisu u funkciji zaštite prava 1% radnika, isključeni ste 

iz vaše uloge.  
 

Haxhi Avdyli  -  ovde se vodi rasprava  o ovom stanju  i sramota je za sve institucije bilo  
vladinih ili Skupštine. Kada uzimamo u obzir da je ova Vlada povećala svoje plate  dok za hiljadu 
radnika policije koji su isključeni iz posla na  neopravdan način nemam komentara. Smatram  da 

nismo svi bili uspešni i da nije iskorišćen dijalog u prošlosti da se ovo pitanje reši. Mi 
podržavamo vaše zahteve i zajedno ćemo tretirati što pre ovo pitanje i mi kao država dužni smo 

penzionerima  i u svakom trenutku smo spremni da podržavamo  ostvarivanje vašeg zahteva.  
 
Bekim Haxhiu  - pre nekoliko dana smo vodili raspravu  u pogledu reforme  penzijskih šema, 

takođe i više puta u Skupštini smo pokrenuli ovu zabrinutost  što ste i vi danas pokrenuli. 
Učinjena je velika nepravda, a posebno u sektorima  koji su dali ogroman doprinos u  90-tim 

godinama. Potpuno se slažem sa vama da policija koja se pripojila narodu i napustili svoja radna 
mesta danas je diskriminirana  dok oni koji su nastavili  da rade, u našem sistemu uživaju  sva 
penzijska prava jer su ispunili  radni staž od 15. godina. Znači,  nalazimo se pre dve mogućnosti 

za  izmenu zakona i zajedno sa ministarstvom  da im se omogući ovim ljudima pravo  koja im 
pripada i do kraja godine da se vrši reforma penzionisanja uopšte. Ovo pitanje treba rešiti sa 

MRSS i rešiti ovo pitanje.  
 
Predsednica -   mi ćemo pozvati ministra MRSS i da ćemo raspravljati u vezi ovih zabrinutosti. 

Mi ćemo pitati ministra kada će se sprovesti reforma  penzijskih šema  i ukoliko ovo pitanje traje 
dugo, mi kao komisija imamo mogućnosti  da amandamentiramo ovog zakona i ocenjujemo da 

važeći zakon je  diskriminatorski. Mi ćemo biti u kontaktu sa vama i zajedno raditi  da se ovo 
pitanje reši što pre.  
 

4. Susret sa predstavnicima instituta  medicine rada – Obilić  

 

Predsednica -   pozvali smo predstavnika  Instituta rada u Obiliću kako bi neposredno  slušali 
njihove zabrinutosti i pogledali  kako bi mogli podržati  njihove zahteve.  
 

Rexhep Kaquri  -  je rekao da Institut medicine rada – IMR funcioniše od 60-tih godina, 
primarna aktivnost je bila zaštite  i nega zaposlenih za sistematske preglede, preventivne  posete , 

zdravstvena uverenja za zapošljavanje,  takođe naše usluge koristili i  stanovnici u regionu. Čitava 
aktivnost IMR je vođena u okviru Elektro-Energetske korporacije KEK. Procesom 
restrukturiranja KEK-a u   01/04/2006, IMR je bila prinuđena da se registruje kao akcionarsko 

društvo u  Ministarstvu trgovine i industrije. Ovo stanje iz dana u dan se otežava i aktuelno se 
suočavamo opasnošću  gašenja naše delatnosti. S toga obraćamo vam se  sa sledećim zahtevima: 
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Da institut medicine rada u Obiliću bude inkorporisan u zdravstvenom državnom sistemu 
Republike Kosova, odnosno u  Ministarstvu zdravlja.  Aktuelno u  IMR  su zaposleni  81. radnika 

sa stručnom spremom. Doktori nauka 2. radnika, specijalista medicine rada 5. radnika internisti 
fizijatara,  radijolog,  biohemičar, sociolog, psiholog sa višom stručnom spremom i 8. radnika 

asistenti lekara 39., kao podržno osoblje 13. Tokom amandamentiranja zakona o zdravstvu 
nadamo će da će medicina rada imati svoje mesto i  ovim povodom zahtevamo vašu podršku  da i 
mi kao institut budemo deo  zdravstvenog sistema.  

 
 

Gëzim Hodolli  -  je rekao da IMR ima ogromno iskustvo i možemo dati poseban doprinos  
zdravstvenoj delatnosti  u IMR, posebne specifičnosti  su  Služba za zaštitu od zračenja i higijene 
rada, koji jedini departman  na nivo zemlje, koji pruža  takve usluge iz 1978. godine na čitavoj 

teritoriji Republike Kosova. Ova služba vrši merenje  zračenja vazduha, vode, zemljišta i hrane, 
kontroliše  kvalitet bezbednosti  iz regentskih aparata ( i radioaktivne izvore) u medicinu i 

industriju, ličnu dozimetriju i dr. U Posebnim vremenima imamo probleme u pristupu  u ovim 
projektima iz razloga što smo postali akcionarsko društvo. Tako da naše inkorporisanje u 
Ministarstvu zdravlja će biti ogroman doprinos u pružanju naših usluga.  

 
Musli Mehaj  -  je rekao da je ova 55. jubilarna godišnjica osnivanja  IMR-a. Mi smo očekivali  

da ćemo  dobiti izveštaj među ministarske komisije koja je dala jednoglasnu  preporuku  da  IMR 
deluje u okviru  Ministarstva zdravlja. Naglašeno je da IMR pruža ogromne usluge koje nijedna 
institucija ne pruža. Naša preokupacija je bila i ostane  saradnja  i uključenje IMR-a u okviru 

Ministarstva zdravlja. Ubeđeni smo da IMR ispunjava sve uslove predviđene Zakonom o zdravlju 
i Administrativnom uputstvu za organizaciju  i delovanje Medicine rada da bi bio  Institut  

medicine rada u okviru javnog zdravstvenog sistema Kosova. Na osnovu zakona svaki zaposleni 
je obavezan da obavlja  sistematsku kontrolu kod medicine rada.  
 

 
Predsednica – istina je da aktuelnim zakonom niste deo KBCK –a, osim što je Nacionalni centar 

medicine rada Đakovice. Ja sam pogledala  vašu  web stranicu, ali nisam primetila da imate 
funkcionalnu ovu stranicu i  podatke koje pokazuju za organizaciju i usluge koje pružate. Dok 
Nacionalni  centar Medicine rada u Đakovici prezentira ove podatke i usluge koje pružaju. U 

trenutku kada budemo razmatrali Zakon o zdravstvu mi ćemo tretirati sa posebnim naglaskom i 
vašeg instituta. Vaš institut je  svakako neophodan  ali zbog okolnosti  u kojima rade i nesreće 

koje se u kontinuitetu dešavaju radnim organizacijama u Obiliću. Mi ćemo analizirati ne samo  
ovom prilikom instituciju iz Đakovice i Obiliću ali i sve druge centre gde imamo  institute rada. 
Mi ćemo imati u vidu vaše zabrinutosti i tesno ćemo sarađivati  tokom razmatranja Zakona o 

zdravstvu.  
   

Rexhep Kaquri  -  je rekao da naša web stranica nije funkcionalna zbog nedostatka budžeta i 
naše plate ne dobijamo  100%. Zbog tog razloga nemamo mogućnosti da podržavamo našu web 
stranicu IMR-a.  

 
Bekim Haxhiu  - je rekao da što se tiče IMR-a bila je institucionalna greška, kada je izvršena 

reorganizacija KEK-a kao javno preduzeće trebalo bi imati sporazum da institucija medicine rada 
u tom vremenskom periodu bude transferisana u javnu instituciju i da bude deo  Ministarstva 
zdravlja. Danas je teško da jedno akcionarsko društvo  da bude sistematizovana u okviru javnog 

zdravstvenog sistema, ali moramo detaljno analizirati ovog zakona. Kapacitete koje ima IMR 
mogu se koristiti u opštem zdravstvenom sistemu. Ovom prilikom pojedine zdravstvene 
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organizacije  su obavile  lekarske kontrole samo radi reda ne ispunjavajući zakonsku obavezu i 
tako su oštetili IMR koja je izvršila takve adekvatne zdravstvene kontrole. Zakonom o zdravstvu 

moramo predvideti osnivanje Nacionalnog Centra medicine rada.  Takođe je bilo  nedostatka u 
planiranju  specijalizanata za medicinu rada. MZ nikada nije imala jasno planiranje za kadrove 

koja nedostaju. Mi moramo pogledati mogućnosti za  sistematizaciju  IMR u okviru javnog 
zdravstvenog sistema  u Ministarstvu zdravlja.  
 

Musli Mehaj  - IMR je osnovan u okviru KEK-a pre 50. godina i to je razlog što nismo bili deo 
zdravstvenih institucija. Do 2006. godine bilo je sve u redu jer Medicinski fakultet  je imao 

glavnu ulogu za određivanje specijalizacija. Međutim nakon reorganizacije KEK-a desilo se ova 
problematika. Jedina je zdravstvena institucija koja je profitabilna i zbog tog razloga generišemo 
prihode  za obavljanje sistematskih zdravstvenih usluga i nismo  teret budžeta ali na protiv toga 

mi doprinosimo državno budžetu dodatnim sredstvima.  
 

Flora Brovina  - vodimo raspravu u vezi jedne vrlo značajne institucije  za usluge koje pruža. 
Međutim reformom o zdravstvu ova institucija  nije predviđena. U prošlosti mi smo imali dobru 
zdravstvenu zaštitu radnika Trepče jer ova institucija pratila  profesionalne bolesti kao što je  

silikoza, dok danas se pojavljuju i druge nepoznate bolesti u oblasti medicine rada. Povodom 
reformi  ili zakon o zdravstvu nije bilo razumevanja da se ugasi ova vaša institucija i da se osniva 

jedna  adekvatna institucija u Đakovici i Trepći kao i druge oblasti koje postoje jer nije u pitanje 
samo zračenje ali i  psihički poremećaji zbog stresa  zbog prekovremenog rada, kao i 
funkcionisanja Zakona o zaštitu na radu.  Nije jedino  medicina rada  koja je postavljena na 

ovakvom stanju, ali imamo i školsku medicinu, sportsku medicinu i dr. Izmenama Zakona  o 
zdravstvu imaćemo  u vidu to  i regulisati i pitanje medicine rada.  

 
Haxhi Avdyli  - u Skupštini Kosova smo vodili parlamentarnu raspravu o pravima radnika gde 
smo  raspravljali i o zaštiti prava radnika. Međutim IMR direktno  se odnosi sa zaštitom  

zdravstva radnika, znači mi moramo dati podršku i rešiti  status IMR-a. U mojoj diskusiji  u vezi  
zagađenosti vazduha ja sam pokrenuo pitanje u vezi vašeg instituta  i da se osniva Specijalna 

bolnica  za tretiranje  posledica od zagađenja vazduha. Ugovorom  sa Contour GLobal mi smo 
potpisali ugovor  i kao Kosovo smo ušli u obaveze za 30. godina, gde ćemo imati posledice zbog 
zagađenja. Zakonom o zdravstvu kojeg ćemo razmotriti tokom ove godine prema  zakonodavnoj 

agendi mi ćemo tretirati sa posebnim naglaskom pitanje  medicine rada.  
 

 

Fatmire Kollçaku  -  pitanje regulisanja IMR-a zavisi se od političke volje i mi kao  zdravstveni 
profesionalci  treba dati uputstva kako postupiti u regulisanju ovog pitanja. Bilo je greška posle 

rata da sa konceptom porodične medicine da ove nadležnosti  prelazu  kod ove institucije, ali je 
zaboravljeno da nije u interesu zaštita prava radnika sa ciljem  stvaranja povoljnih uslova za 

strane investicije. Mi smo svedoci sa nesrećama radnika koja se dešavaju zbog ne preduzimanja 
preventivnih radnji. Utvrđivanje invaliditeta  ne može biti u nadležnosti porodične medicine, ali 
isključivo lekara rada.  Ja smatram da je greška gašenjem sudske medicine, ali treba posvetiti 

posebnu pažnju u vezi zaštite prava radnika. Ja sam za to da se reguliše  što pre ovo pitanje 
Zakonom o radu.  

 

Enver Hoti  - u trenutku restrukturiranja KEK-a je napravljena velika greška transformisanjem 
IMR-a u akcionarsku društvo jer je vama poznato da radnici institucija su obavezni da obavljaju 

zdravstvene kontrole, kao što je policija Kosova, BSK,  kao i  većina radnika  drugih institucija. 
Međutim  u ovo vreme imamo  probleme jer su osnovane druge institucije i ove kontrole se 
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obavljaju sa poteškoćama u finansijskom održavanju Instituta medicine rada. To ističem i kao 
bivši pripadnik BSK-a i kada smo došli da obavljamo ove zdravstvene kontrole kod IMR-a. MI 

nemamo sredstva za privatne kompanije koje su predviđene prema zakonodavstvu  da zdravstvene 
kontrole  obavljaju kod medicine rada. Mi smo posvećeni da pomažemo  IMR da dobije svoju 

ulogu  u funkciji  zaštite zdravlja radnika i u  sprečavanju  profesionalnih bolesti.  
 
Rexhep Kaquri  - je rekao da smo mi zahtevali od Ministarstva zdravlja da li imamo protokol za 

profesionalne bolesti. Mi  još nemamo na Kosovu takav protokol. Ovim povodom zahtevamo od 
Inspektorata rada da obavlja svoje dužnosti, znači da se redovne kontrole po kompanijama i ovim 

povodom kompanije  da se obavezuju da upućuju svoje radnike u redovnim zdravstvenim 
kontrolama.  
 

Flora Brovina  -  je rekla da predlaže da mi kao parlamentarna komisija posetimo Nacionalni 
centar medicine rada u Đakovici, Institut  medicine rada u Obilić, kao i Trepću, kako bi imali  

realan pogled o  ovim organizacijama i voditi parlamentarnu raspravu u Skupštinu.  
 
Komisioni  -  je razmotrila predlog poslanice Flora Brovina i podržala  istog da u buduće 

realizujemo radnu posetu u  ovim institucijama kako bi se izbliža informisali o  njihovom radu i 
problematikama kojima se suočavaju.  

 
 Predsednica – je istakla da mi kao komisija, tokom razmatranja Nacrta zakona o zdravstvu ćemo 
razmotriti vaše zahteve i tesno sarađivati u rešavanju ovog pitanja.  

 
Sednica je završena u  11:45 časova.  

 

Pripremila:                                                                                Predsednica Komisije, 

Jedinica za podršku Komisije .                                       

                                                                                                        Besa BAFTIU  

 

 
 
 

 


